
 

 

Zápis z jednání výboru RPKO, konaného přes aplikaci Teams dne 30. 1. 2025 
Přítomni: Janoš, Strnad, Konrád, Hošek, Poborská, Milerski 

Omluveni: Mareš 

Hosté: Kováč – revizní komise 

 
Program: 

Úvod. 

Projednání úpravy ŠP všech plemen ovcí. 

Projednání požadavků klubu T, CF, ML. 

Nové parentity, distribuce odběrových sad apod. 

Návrh metodiky pro hodnocení vlny OU beranů. 

Příprava RPKO, kalendář NT a určení hodnotitelů. 

Předání agendy končícího předsedy RPKO. 

Různé. 

Diskuse. 

Závěr. 

 

1. Ing. Hošek k dnešnímu dni podává rezignaci na předsedu VRPKO a zápisem schůze pověřuje 

místopředsedu Ing. Tomáše Janoše. Do doby, než bude VRPKO doplněn za odstupujícího předsedu 

Ing. Hoška je vedením VRPKO pověřen Ing. Tomáš Janoš. Jednání zahájeno 17,05 hodin 

 

2. Projednání úpravy šlechtitelských programů z důvodu zavádění genomické PH a ověřování 

původu zvířat. Ing Konrád seznámil přítomné členy VRPKO s úpravou ŠP jednotlivých plemen. 

Proběhla diskuze k jednotlivým bodům ŠP, kde byly navrhnuty nové změny či formulace textu 

z pohledu právní legitimity.  

Výbor schválil předložený návrh ŠP nového plemene Southdown.  

 

3. Návrh klubu T a CF o znovu zavedení podmínky minimálně 10 bahnic pro produkci plemenných 

beranů, výbor po diskusi nedoporučuje zařadit tuto podmínku do ŠP těchto plemen, ale tuto 

podmínku zařadit do požadavků na matky plemenných beranů u těchto dvou plemen pro rok 2025  

Hlasování: 5 pro, 1 proti. 

Klub ML poslal návrh úpravy váhových koeficientů pro výpočet RPH. VRPKO schvaluje návrh 

změn váhových koeficientů pro výpočet RPH.  

Hlasování: 5 pro, 1 se zdržel.  

 

4. Ing. Janoš a Ing. Konrád informoval ostatní členy na VRPKO o novém postupu provádění 

parentity a genomiky ovcí. Proběhla krátká diskuze na toto téma. Ing. Janoš vytvoří jednotný 

formulář na výjimky pro stanovení jednostranné parentity beranů, kde došlo k úhynu jednoho 

z rodičů v době, kdy ještě nebyl znám nový systém. 

 

5. Metodika zatím nebyla předložena, na dalším postupu se pracuje. 

 

6. Výbor projednal a schválil kalendář NT a nominoval hodnotitele.  

 

7. Odstupující předseda VRPKO Ing. Hošek předal agendu Ing. Konrádovi a Ing. Janošovi 

elektronicky pomocí úschovny. 

 

 



 

 

8.9. Různé a diskuze 
      - výbor si stanovil úkol vypracovat novou a více objektivního metodiku pro vyhodnocení „masné     
         ligy“ 

- Ing. Konrád seznámil s výsledky KU a seznámil ostatní členy s početními stavy jednotlivých plemen 

v KU; 

- Ing. Švéda poslal na VRPKO dopis týkající se chovu VF ovcí a jeho pohledu na současnou situaci 

s chovem VF. Tento dopis bude uveřejněn ve Zpravodaji. Ing. Konrád k tomuto tématu napíše 

vysvětlující informace. 

- Ing. Konrád seznámil členy VRPKO s novou Metodikou kontroly zdraví a nařízené vakcinace. Ten, kdo 

dělal vyšetření na  Maedi-Visnu v roce 2022, tak musí toto vyšetření udělat v roce 2025. Bližší 

informace budou uveřejněné ve Zpravodaji. 

- Ing. Konrád seznámil přítomné členy VRPKO s účastí našeho Svazu na  Národní výstavě 

hospodářských zvířat v Brně (27. 4. -30. 4. 2025). 

-   Mgr. Kováč seznámil s připomínkami Revizní komise k hodnocení vlny v určitém věku zvířat, 

platnými RPH a dodržování termínů předávání dat. Navrhl za RK zrušení ustanovení předání dat 10 

dní předem do Plemdatu a dodržování jasných pravidel pro klasifikaci na NT, a to především vlna a 

věk. 

10. Závěr – členové VRPKO poděkovali Ing. Hoškovi, za jeho odvedenou práci ve VRPKO a 

jiných funkcích Svazu a popřáli mu hodně zdaru a vytrvalosti na pozici ředitele ČPI. Jednání 

ukončil Ing. Janoš v 20:25 hodin. 
 

Zapsal: Ing. Tomáš Janoš, PhD. 
 

 


